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– Jesteśmy w tej chwili w momencie, w którym 
otworzyliśmy oferty w III przetargu na budowę 

szkoły w Nadmie. Pomimo podejmowanych 
działań: etapowania tej budowy, zmniejszenia 

zakresu całej inwestycji czy przyjmowaniu  
na siebie (czytaj – gminę) odpowiedzialności  

za wzrost cen materiałów budowlanych, 
oferty, które otrzymujemy od potencjalnych 

wykonawców nie mieszczą się  w założonych 
budżetach – mówi Krzysztof Chaciński,  

burmistrz Radzymina >> str. 3
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– (...) największą i naj-
kosztowniejszą inwestycją  

realizowaną na terenie powiatu woło-
mińskiego jest oczywiście rozbudowa 
i modernizacja szpitala powiatowego  
w Wołominie. Budynek „B” (ten od 
ulicy Gdyńskiej) jest już na ukoń-
czeniu.  Wewnątrz trwają prace wy-
kończeniowe  – mówi Adam Lubiak, 
starosta wołomiński>> str. 4

– Ranking "Gmi-
na dobra do życia" 
został opracowany na 
podstawie 48 wskaźników 
cząstkowych, które utworzyły 
tzw. wskaźnik syntetyczny jako-
ści życia w gminach. Jesteśmy 
na 122, najwyższej w powiecie 
pozycji, a będzie jeszcze lepiej, 
gdy powstaną przejazdy bezkoli-
zyjne – napisała na swoim profilu  
na Facebooku burmistrz Kobyłki 
Edyta Zbieć >> str. 2

Gmina dobra  
do życia  

- ranking Serwisu  
Samorządowego PAP
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– Na halę sportową 
 przy SP nr 2  uzyskali-

śmy dofinansowanie w wyso-
kości ok. 1.8 mln zł. z rządowe-

go Funduszu Inwestycji Lokalnych. 
Na ząbkowską „jedynkę” – 5 mln zł.  
z rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych. Staramy się o kolejne 
dofinansowanie, zarówno jednej, jak 
i drugiej hali– mówi Małgorzata Zyśk, 
burmistrz Miasta Ząbki >> str. 5
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W rankingu Serwisu Samo-
rządowego PAP "Gmina dobra 
do życia", ogłoszonego po raz 
pierwszy Kobyłka znalazła się 
na 122 miejscu wśród prawie 
2500 gmin w Polsce oraz na 
miejscu 76 w kategorii strefy 
podmiejskie (na 413 ogółem). 

- Z zestawienia instytucji, 
które przygotowywały dane do 
rankingu widać, jak bardzo 
szerokie były badania i jak 
wiele sfer życia obejmowały. 
Tym bardziej więc cieszy mnie, 
że Kobyłka znalazła się na tak 
wysokim miejscu, wyprzedzając 
wiele sąsiednich miejscowości. 
Mówiąc, że w Kobyłce będzie 
jeszcze lepiej, gdy powstaną 
przejazdy bezkolizyjne, myślę o 
tym, że w znaczący sposób pod-
niosą standard życia mieszkań-
ców. Będą sporym ułatwieniem 
i zwiększeniem bezpieczeństwa 
dla wszystkich – kierowców, 
pieszych, ale także pasażerów 
pociągów i obsługi kolei – uważa 
Edyta Zbieć. 

W Kobyłce rzeczywiście 
sporo się dzieje – z danych 
Urzędu Miasta wynika, że w 
obecnej kadencji, zrealizowano 
(i realizuje się nadal) zadania o 
łącznej wartości dofinansowa-
nia ze środków zewnętrznych 
prawie 65 mln zł. Pozyskane 
dofinansowanie to prawie 37 
mln zł. Ponadto w trakcie oceny 
są złożone wnioski na ponad 13 
mln zł. – To dzięki urzędnikom 
zajmujemy tak wysokie miejsce 

w powiecie – są szybcy, profesjo-
nalni, zaangażowani, zarówno w 
pozyskiwanie środków, jak i re-
alizowanie inwestycji. Dziękuję 
im za to – dodaje Burmistrz 
Kobyłki. 

Postanowiliśmy sprawdzić, ja-
kie wskaźniki brano pod uwagę w 
rankingu. 

Zestawienie obejmujące 
wszystkie 2477 polskich gmin 
oparto na 48 wskaźnikach składa-
jących się na sumaryczny Wskaźnik 
Jakości Życia. Uwzględniono m.in. 

wydatki inwestycyjne gmin, ich 
atrakcyjność migracyjno-osadni-
cza, jakość oświaty na ich terenie, 
ale także dostęp do opieki zdro-
wotnej, rekreacji czy zieleni. Autor 
rankingu przyjrzał się ponadto 

obciążeniu demograficznemu w 
samorządach, infrastrukturze kul-
turalnej i dostępowi do Internetu. 
Do stworzenia rankingu posłużyły 
również mniej oczywiste wskaź-
niki, takie jak usłonecznienie czy 
klimatyczny bilans wodny. Dane do 
przygotowania rankingu przekazało 

wiele różnych instytucji, takich jak 
Instytut Geodezji i  Kartografii, 
Instytut Rozwoju Miast i Regionów, 
Instytut Geografii i Przestrzennego 
Zagospodarowania PAN, European 
Commission – Joint Research Cen-

tre w Ispra we Włoszech, Główna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska 
Główny Urząd Statystyczny, Insty-
tut Meteorologii i Gospodarki Wod-
nej (Instytut Upraw, Nawożenia, 
Komenda Główna Policji, Okręgo-
we Komisje Egzaminacyjne, Urząd 
Komunikacji Elektronicznej.

Gmina dobra do życia - ranking 
Serwisu Samorządowego PAP

- Życie w Kobyłce, jak się okazuje nie jest najgorsze. Ranking "Gmina dobra do życia" został opracowany 
na podstawie 48 wskaźników cząstkowych, które utworzyły tzw. wskaźnik syntetyczny jakości życia w 
gminach. Jesteśmy na 122, najwyższej w powiecie pozycji, a będzie jeszcze lepiej, gdy powstaną prze-
jazdy bezkolizyjne – napisała na swoim profilu na Facebooku Burmistrz Kobyłki Edyta Zbieć. 

Aplikacja podzielona jest na dwie 
sekcje adresowane do mieszkańców 
gminy Radzymin oraz osób, które 
chciałyby lepiej poznać piękno gminy 
Radzymin. Mogą to być zarówno 
mieszkańcy jak i turyści. 

Dla mieszkańców

Sekcja "Dla mieszkańca" zawiera 
najbardziej potrzebne funkcjonal-
ności z punktu widzenia osób, które 
mieszkają na terenie gminy i zależy 
im na rzetelnej informacji.

E-URZĄD – jest to moduł po-
zwalający na przeniesienie się bez-
pośrednio do Elektronicznego Biura 
Obsługi Interesanta. Jest to miejsce 
gdzie, w prosty i intuicyjny sposób 
mogą załatwić Państwo wiele spraw 
urzędowych, bez wychodzenia z 
domu.

 
ZGŁOŚ USTERKĘ – jeśli na 

swojej drodze spotkają Państwo nie-
legalne wysypisko, dziurę w jezdni, 
zepsutą lampę lub porzucony wrak 
samochodu -  kilkoma kliknięciami 
zgłoszą to Państwo do właściwej 
jednostki. Wystarczy opisać sytuację, 
zrobić zdjęcie i podać lokalizację (dla-
tego tak ważne, jest aby przy instalo-
waniu aplikacji udzielić pozwolenia 
na udostępnienie lokalizacji), a my 
zajmiemy się daną sprawa. Podczas 
przesyłania informacji jest możliwość 
pozostawienia adresu e-mail. Służy 
on tylko do komunikacji zwrotnej, 
żadne dane nie są zbierane przez 
naszą aplikacje.

WYWÓZ ŚMIECI – czyli 
harmonogram wywozu odpadów 
bezpośrednio na Państwa tele-
fonie. W prosty sposób może-
my wyszukać lub wpisać nazwę 
swojej ulicy lub miejscowości. 
Ustawić przypomnienie i już nie 
zastanawiać się „kiedy odbierają 
zmieszane?”. Co więcej, aplikacja 
także pomoże w segregowaniu 

odpadów, kiedy dopadną nas 
wątpliwości – gdzie powinniśmy 
umieścić butelkę szklaną a gdzie 
PET.

    
AKTUALNOŚCI i WYDA-

RZENIA – dwa bardzo ważne 
moduły w naszej aplikacji. Aktu-
alności - to wszelkie informacji 
jakie publikowane są na stronie 
i w mediach społecznościo-
wych Gminy Radzymin. Tutaj 
dowiedzą się Państwo o wszel-

kich zagadnieniach z obszaru 
gospodarka odpadami, ochrony 
środowiska, planowania prze-
strzennego, edukacji i opieki 
zdrowotnej, spraw społecznych, 
transportu publicznego i wielu 
innych tematów.

    Wydarzenia – atrakcje na 
zbliżający się weekend, koncerty, 
wystawy, spektakle teatralne, 

warsztaty dla dzieci etc. Podane 
w przyjaznej, intuicyjnej formie.

Dla turystów

W sekcji „Dla turysty” – także 
chcemy zadbać o Państwa wolny 
czas oraz zachwycić pięknem gminy 
Radzymin, turystów odwiedzających 
nasze tereny.

MAPA I MIEJSCA – mapa za-
prowadzi nas szlakiem rowerowym 
i wskaże ciekawe obiekty, które 

możemy zobaczyć po drodze. Pokaże 
nam zabytki, place zabaw, boiska i 
obiekty sportowe oraz miejsca gdzie 
możemy coś zjeść. Miejsca – tutaj 
możemy zaplanować swoją wyciecz-
kę. Znajdziemy obiekty historyczne i 
sportowe, gastronomię i wiele innych. 
Wybierając daną kategorię możemy 
poruszać się tylko w interesującym 
nas  obszarze np. placów zabaw na 

terenie naszej gminy. Dodanie do 
ulubionych gwarantuje zapamiętanie 
danego miejsca czy trasy. 

TRASY – czyli interaktywna sieć 
ścieżek rowerowych, która daje moż-
liwość wyświetlania tras rowerowych 
z danego obszaru. Szlaki podzielone 
na kategorie i oznaczone kolorami. 
Przy każdej trasie znajdą Państwo 
informacje o trudności szlaku, czasie 
przejazdu oraz długości wyrażonej w 
kilometrach.

Źródło: UMiG Radzymin

Aplikacja mobilna dla mieszkańców 
gminy Radzymin – MÓJ RADZYMIN

Dostęp do informacji jest w obecnych czasach dobrem nieocenionym. Nowe technologie dają coraz 
więcej możliwości swobodnego kontaktu i dostępu do źródeł wiedzy. Gmina Radzymin idzie z duchem 
czasu i oddaje w Państwa ręce narzędzie dzięki, któremu będą Państwo zawsze dobrze poinformowani 
a komunikacja z Urzędem stanie się prosta i intuicyjna.

Aplikacja została podzielona 
na dwie sekcje adresowa-
ne do mieszkańców gminy 
Radzymin oraz osób, które 
chciałyby lepiej poznać pięk-
no gminy Radzymin. Sekcja 
"Dla mieszkańca" zawiera 
najbardziej potrzebne funk-
cjonalności z punktu widze-
nia osób, które mieszkają 
na terenie gminy i zależy im 
na rzetelnej informacji.

Nadleśniczy Nadleśnictwa Jabłonna 
ogłasza zainteresowanie zakupem 

GRUNTÓW LEŚNYCH 
lub GRUNTÓW pRzEzNaCzoNYCH 

do zaLEsiENia, 
położonych w Gminie Radzymin 

w obrębach arciechów, Borki, Łąki, Ruda, 
załubice stare.

Osoby zainteresowane sprzedażą na rzecz  
Lasów Państwowych 

prosimy o składanie ofert w formie elektronicznej 
na adres mailowy: 

jablonna@warszawa.lasy.gov.pl 
lub w formie pisemnej 

(osobiście lub za pośrednictwem poczty) na adres: 
Nadleśnictwo Jabłonna, 

ul. Wiejska 20, 05-110 Jabłonna. 
W razie pytań prosimy o kontakt telefoniczny 

pod numerem: (22) 774-49-33.

tel. 660 778 347

www.wilenskapark.pl

Edyta Zbieć, burmistrz Kobyłki 
ma powód do zadowolenia.  
W rankingu Serwisu Samorzą-
dowego PAP "Gmina dobra  
do życia", ogłoszonym po raz 
pierwszy, wśród prawie 2500 
gmin w Polsce, Kobyłka  
znalazła się na 122 miejscu. 

Kolejność według miejsca:   
Kobyłka  122
Marki  209
Zielonka  272
Ząbki  371
Radzymin  401
Wołomin  619
Dąbrówka  692
Tłuszcz  1007
Klembów  1078
Poświętne  1656
Strachówka  1940
Jadów  2213
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Prezentacją zakończonych i 
prowadzonych obecnie inwestycji 
na terenie miasta i Gminy Radzy-
min rozpoczął online-owe spo-
tkanie z mieszkańcami burmistrz 
Krzysztof Chaciński. Tradycyjnie 
wiele miejsca poświęcono inwe-
stycjom drogowym, odwodnie-
niom terenu i kanalizacji ale nie 
zabrakło też miejsca na kilka słów 
o budowie dwóch budynków ko-
munalnych do realizacji których, 
jak wynika ze słów burmistrza, 
ze środków gminnych przezna-
czono 15% kosztów ogólnych. 
Burmistrz wspomniał również o 
trwającej budowie radzymińskie-
go Muzeum Bitwy Warszawskiej 
na które gmina przeznacza 50% 
ze środków własnych a także o 
Muzeum Czartoryskich na które 
pozyskano dofinansowanie w 
wysokości 65 %.

Dużą część spotkania Krzysz-
tof Chaciński przeznaczył na 
omówienie inwestycji, które nie 
przebiegają tak, jak by sobie tego 
życzyli zarówno samorządowcy 
jak i mieszkańcy. – Sprawia to 
bardzo trudna sytuacja w kraju 
wynikająca z trwającej u naszego 
sąsiada wojny. Jedną z inwestycji, 
które nie idą tak, jak byśmy sobie 
tego życzyli jest budowa Szkoły 
Podstawowej w Nadmie. Jeste-
śmy w tej chwili w momencie, w 
którym otworzyliśmy oferty w III 
przetargu na budowę tej szkoły. 
Pomimo podejmowanych działań: 
etapowania tej budowy, zmniej-
szenia zakresu całej inwestycji 
czy przyjmowaniu na siebie (czy-
taj – gminę) odpowiedzialności za 
wzrost cen materiałów budowla-
nych, oferty, które otrzymujemy 
od potencjalnych wykonawców 
nie mieszczą się w założonych 
budżetach. W tej chwili w bu-
dżecie Radzymina na budowę 
szkoły przeznaczonych jest 30 
milionów złotych a oferta, tylko 
na pierwszy z zakresów, opiewa na 
kwotę 34 mln. zł. + ewentualne 
ryzyko wynikające ze wzrostu cen 
materiałów budowlanych. Mam 
pewien pomysł na to, jak mogli-
byśmy prowadzić tą inwestycję. 
Będę go wkrótce przedstawiał 
radnym i jeśli uzyskam z ich 
strony akceptację, będę mógł to 
rozwiązanie przedstawić również 
państwu – zapowiada Krzysztof 
Chaciński.

Szkoła w Nadmie nie jest jedy-
ną inwestycją, w tej, niełatwej ka-
dencji, która spędza sen z powiek 
radzymińskim samorzą-
dowcom. – Ko-
lejną realizacją, 
która miewa 
problemy jest 
aleja Lecha 
Kaczyńskie-
go. Problemy 
wynika ją  z 
jednej strony 
ze wzrostu 
cen materia-
łów budow-

lanych z drugiej zaś strony z 
dużo gorszych wyników badań 
gruntowych niż to wynikało z 
przeprowadzonych odwiertów na 
etapie przygotowania do realizacji 
tej inwestycji. To sprawia, że w 
czasie trwania budowy trzeba 
podejmować działania, które 
zwiększają koszty realizacji tego 
zadania. W tej chwili na I i II 
etapie budowy alei Lecha Ka-
czyńskiego te dodatkowe koszty 
wynoszą już 8 milionów złotych. 
8 mln przy 35 mln pierwotnie 
przewidzianych kosztów na ten 
cel to bardzo istotna różnica. 

Inwestycja jest rozpoczęta więc 
nie możemy sobie pozwolić na 
to, żeby w jakiś sposób zmienić 
jej zakres – opowiada burmistrz 
Radzymina.

Problemów nastręczają rów-
nież działania inwestycyjne mają-
ce charakter dla mniejszej części 
społeczności, takie choćby jak 
budowa ulicy Norwida w Słupnie. 
– Choć może te problemy dotyczą 
bardziej budowy kanalizacji w 
tej ulicy niż budowy samej ulicy. 
Kontrakt jaki podpisaliśmy z wy-

konawcą był zawarty ponad dwa 
lata temu w formule projektuj i 
buduj. W tym czasie wzrosła cena 
ropy, wybuchła wojna i oczywiście 
cena mas bitumicznych również w 
znaczący sposób skoczyła do góry. 
Zmieniły się także okoliczności 
rynkowe. Wielu, pracujących na 
naszych budowach mężczyzn z 
Ukrainy, wyjechało bronić swojego 
kraju. Dlatego też, przy realizacji 
tak długich terminowo kontrak-
tów, spieramy się z wykonawcami 
co do zakresu prowadzonych prac. 
Stąd też możecie państwo zaob-
serwować takie sytuacje jak nie-

odtworzona nakładka na drodze 
serwisowej przy Scanii. Z drugiej 
jednak strony, te problemy udaje 
się rozwiązywać, więc możecie 
państwo obserwować aktywność 
wykonawcy w postaci wykonywania 
takich nakładek w ulicy Asnyka czy 
Szopena. Ten kontrakt nie jest 
zagrożony, natomiast staramy się 
na bieżąco rozwiązywać problemy, 
które wiążą się z tą budową.

Jedną z inwestycji zapowiada-
nych wcześniej wielokrotnie przez 
burmistrza Chacińskiego była bu-
dowa Pumptracka w Radzyminie. 
Tu również nie wszystko idzie po 
myśli włodarza Radzymina. – W 
listopadzie ubiegłego roku gmina 
zawarła umowę z wykonawcą 
w formule projektuj i buduj. 
Zgodnie z harmonogramem do 
czerwca tego roku wykonawca 
powinien uzyskać pozwolenie 
na budowę. Niestety, to projek-
towanie szło bardzo ciężko ale z 
pomocą gminy udało się w końcu 
uzyskać pozwolenie na budowę. 
W dniu 18 sierpnia stało się ono 
prawomocne a pod koniec wrze-

śnia udało się gminie uzyskać od 
wykonawcy projekt techniczny. Z 
uwagi na fakt, że pomimo naszych 
wezwań, wykonawca nie wchodził 
na plac budowy, nie chciał go od 
gminy prawnie przejąć i przystą-
pić do prac budowlanych, byłem 
zmuszony, z dniem 29 września, 
rozwiązać umowę z wykonawcą 
z jego winy, naliczając mu kary 
umowne wynikające z zawartego 
kontraktu. Nie zmienia to faktu, 
że mamy zakończony etap pro-
jektowania. To dobrze, bo nie 
straciliśmy tego czasu. Musimy 
jednak, po raz kolejny, szukać 

wykonawcy na etap prac budowla-
nych. W piątej (7.10.2022) ogłosi-
łem przetarg na budowę naszego 
toru rowerowego i w ciągu około 3 
najbliższych tygodni powinniśmy 
poznać oferty na jego budowę. 
Termin realizacji, określony w 
przetargu, jest przewidziany do 
końca roku. Na ten moment, choć 
jest to trudne, wciąż możliwe jest 
zakończenie prac przy budowie 
toru rowerowego, do końca 2022 
roku – uważa Krzysztof Chaciński.

 Podobnie jak budowa Pump-
tracka, od dawna zapowiadane są 
kolejne działania mające na celu 
rewitalizację centrum Radzymina. 
Z uwagi na wspomniane wcześniej 
uwarunkowania ta inwestycja 
również może nastręczyć wielu 
nieprzewidzianych trudności. 
Jednak burmistrz Chaciński za-
kłada wariant optymistyczny i 
przewiduje rozpoczęcie prac 
modernizacyjnych z początkiem 
nadchodzącego roku. Czy te za-
mierzenia uda się zrealizować?

Opracowała  
Teresa Urbanowska

Jakie są problemy  
z inwestycjami  
w Radzyminie?

Podczas kolejnego spotkania z mieszkańcami, za pośrednictwem łącza 
internetowego, burmistrz Radzymina, Krzysztof Chaciński opowiedział  
o realizacji gminnych inwestycji, ale też o trudnościach, na które napo-
tyka gmina podczas licznych budów. Specjalnie dla Państwa wybraliśmy  
z tego długiego spotkania kilka, najważniejszych naszym zdaniem, wątków.

Dywagacje
Edward M. Urbanowski

Co prawda wybory parlamentarne dopiero w przyszłym roku ale 
słuchając polskich polityków mam wrażenie, że już jesteśmy w okresie 
kampanii wyborczej. Czy nie za wcześnie? Według mnie tak! Przed Polską 
trudny okres. Inflacja, drożyzna, niepewne jutro dla milionów. A trudno 
dziś przewidzieć kto wygra wybory.

Profesor Andrzej Rychard, socjolog, dyrektor Instytutu Filozofii i So-
cjologii Polskiej Akademii Nauk. - Coraz trudniejsze jest określenie tego, 
co to znaczy wygrać wybory w Polsce. Być może PiS jako pojedyncza partia 
zdobędzie relatywnie najwięcej głosów i najwięcej mandatów w Sejmie, 
natomiast to od stopnia zjednoczenia opozycji będzie zależeć, czy te man-
daty przełożą się na wygraną. Jeżeli okaże się, że naprzeciw PiS-u stanie 
jakiś rodzaj koalicji partii opozycyjnych, to być może ta koalicja będzie 
miała więcej mandatów. Ale … uważam, że jesteśmy w paradoksalnej 
sytuacji, w której im będzie później, tym opozycja będzie bardziej w stanie 
się zjednoczyć, ale też zarazem im będzie później, tym bardziej będzie 
dostrzegane przez opinię publiczną, że będzie to wymuszone strachem. 
Inaczej mówiąc, im będzie później, tym mniej zjednoczenie opozycji może 
być opłacalne. A poza tym, ja nie słyszałem żadnego wyraźnego programu 
walki z obecnym kryzysem ekonomicznym z ust zasadniczych liderów 
opozycji. Jak przyjdziemy do władzy, to zrobimy to, to i to, żeby zdusić 
inflację. Jak przyjdziemy do władzy, to zrobimy to, to i to, żeby odrodziła 
się przedsiębiorczość. Słyszę incydentalne odpowiedzi, ale nie układają 
się one w system!

- Jeżeli słyszymy ze strony opozycji, że utworzą wspólny rząd, to trzeba 
powiedzieć, że powinni sobie najpierw dać na to szansę. W konstytucji jest 
napisane, że po wyborach prezydent zwraca się z misją utworzenia rządu, 
ale nie jest wcale powiedziane - wbrew temu, co się powszechnie sądzi 
- że musi się automatycznie zwrócić do tych, którzy otrzymali najwięcej 
głosów. On się teoretycznie może zwrócić do osoby spoza parlamentu! 
Nawet jeśli dopiero po wyborach opozycja się zjednoczy, to wciąż nie musi 
oznaczać, że będzie mogła sprawnie rządzić. Czeka nas okres swoistej 
impotencji politycznej.

- Zawsze myślałem, że będę żył do końca życia w komunizmie, że to 
będzie rzeczywistość - jak mówił nieodżałowany Jeremi Przybora - coraz 
bardziej nas otaczająca. To się nie sprawdziło. Potem myślałem, że będę 
żył w kraju, który dąży do modelu liberalnej demokracji i że ten model 
jest jasny i klarowny. I to też się nie sprawdziło. Dziś więc powstrzymuję 
się od wszelkich zdecydowanych przewidywań przyszłości!

I tu zgadzam się z Panem Profesorem. A mówiąc wprost, brakuje nam 
przywódczy - wizjonera. Ci co są dziś na scenie to przeciętni politycy. Nie-
stety, zostaliśmy postawieni w sytuacji wyboru mniejszego zła. Ani Zjed-
noczona Prawica ani też opozycja nie mają wizji. To tylko gaszenie ognia, 
czyli reagowanie na kryzys na tym czy innym polu. Ale brak tu oryginalnych 
pomysłów, by ten ogień nie wybuchał. Mam już dość doraźnych dopłat do 
węgla, gazu, energii elektrycznej, żywności, spłaty kredytów, obiadów dla 
biednych dzieci, leków dla seniorów, trzynastek i czternastek dla emerytów. 
Oczekuję tylko (!) płacy i emerytury adekwatnej do kosztów utrzymania.

I takiego programu wyborczego oczekuję od polityka aspirującego do 
zasiadania w moim imieniu w polskim Sejmie.

Czy to dużo?

Czas wolny tegorocznego lata 
i jesieni w dużej części spędziłem 
wraz z grupą znajomych w okolicz-
nych lasach. W otoczeniu pięknych 
krajobrazów mogłem napawać się 
nie tylko pięknymi widokami ale 
również śpiewem ptaków o poran-
ku. W czasie tych kilku wypadów 
nie zabrakło dyskusji o problemach 
nurtujących typowych mieszczu-
chów. Jednym z powracających te-
matów, szczególnie w bezgwiezdne 
ciemne i pochmurne noce, były… 
dziki. Uczestnicy tych spotkań, 
wyruszający na wieczorne spacery 
przed snem, przestrzegali jeden 
drugiego, dzieląc się zasłyszanymi 
zasadami postępowania na oko-
liczność ewentualnego spotkania 
dzikiej „bestii”. 

Jako wyczuleni w tym temacie 
mieszkańcy miast byliśmy więc od-
powiednio nastawieni na „spotkania 
pierwszego kontaktu”… jednak na 
szczęście dla nas, poza informacją, 
że owszem, pojawiają się w miejscu 
naszego pobytu, to tu, to tam, dziki 
nie wchodziły nam w drogę.

Po powrocie do domu szybko 
się przekonałem, że zdecydowanie 
więcej problemów z dzikami mamy 
my – mieszczuchy, niż mieszkańcy 
mniejszych miejscowości zlokali-
zowanych w środku dużych leśnych 
obszarów. Nie będę silił się tu na 
żadną analizę, ale zestawienie wi-
doków zrytych miejskich trawników 
i coraz częściej publikowanych fil-
mików pokazujących przebiegające 
przez jezdnię stado dorosłych z 
małymi nasunęło pytanie: - Czy dziś 
dzik jest jeszcze dziki?

W środę 12 października, tuż 
po ostatnim powrocie do WWL, 
przesłanie tego pytania wzmocnił 
jeszcze zamieszczony na pierwszej 
stronie czasopisma „Dziennik 
gazeta prawna, dodatek Samorząd 
i administracja” tytuł artykułu au-
torstwa Zofii Jóźwiak i Joanny Pień-
czykowskiej p.t. „Dziki: problem w 
miastach narasta”.

Autorki tekstu cytują miedzy 
innymi Lecha Urbanowskiego, 
koordynatora Wydziału ochrony 
środowiska Urzędu Miasta Kobyłka 
i wiceprzewodniczącego komisji 
klimatu Związku Miast Polskich, 
który mówi: „Na terenie kraju od 
lat trwa spór kompetencyjny o to, 
kto odpowiada za kontrolę populacji 
dzika. Spór toczy się pomiędzy wo-
jewodami, starostami, wójtami, pre-
zydentami i burmistrzami. Zdaniem 
Lecha Urbanowskiego jest potrzeba 
szybkich i odważnych zmian w pra-
wie, które raz na zawsze ten spór 
zakończą. Z dalszej części artykułu 
wynika, że kilka podwarszawskich 
gmin pracuje właśnie nad petycją do 
Ministerstwa Klimatu i Środowiska, 
w której chcą postulować o dopre-
cyzowanie przepisów, w tym jasne 
wskazanie granic odpowiedzialno-
ści. Inicjatorzy zamierzają uzyskać 
poparcie innych samorządów w 
celu zmiany prawa. Ich zdaniem 
konieczne jest przede wszystkim 
jasne wskazanie, kto odpowiada 
za kontrolę populacji dzików na 
terenach miejskich i podmiejskich.

Obawiam się jednak, że niepręd-
ko dziki wyprowadzą się z naszych 
miast.  

Czy dzik  
jest jeszcze dziki?

Zbigniew Grabiński

5 października na wiadukt przy węźle "Wołomin" weszła ekipa remontowa firmy COLAS, która dokona niezbędnych 
napraw na samym wiadukcie. Wymienione zostaną m.in. bariery dźwiękochłonne, firma przeprowadzi montaż  
i przegląd oświetlenia oraz uzupełnieni oznakowanie pionowe – informuje Adam Lubiak, starosta wołomiński.

Prace przy węźle ,,S8 Wołomin" 
Od kilku dni pracownicy Wy-

działu Dróg Powiatowych  inten-
sywnie pracują przy wiadukcie 
na węźle "Wołomin", wykonując 
m.in.: naprawę i uzupełnienie 
elementów brukarskich, czysz-
czenie i udrażnianie kanalizacji 
deszczowej wraz z montażem 
kratek do wpustów deszczowych. 
- W ubiegłym tygodniu spotkałem 
się z przedstawicielami wykonaw-
cy, którzy zapewnili o wykonaniu 
prac do końca października br. 
Następnie odbędą się odbiory 
techniczne i dopuszczenie wia-
duktu do ruchu. Remont zde-
wastowanego w ostatnich latach 
przez wandali węzła jest nie-
zbędny do pełnego oddania do 
użytkowania łącznika do trasy 
S8. Koszt prac wyniesie 1,6 mln 
zł, z czego Powiat zabezpieczył 
500 tys. zł, a 1,1 mln zł pochodzi 
ze wsparcia Samorządu Woje-
wództwa Mazowieckiego, o które 
wystąpiłem kilka miesięcy temu. 

Współpraca w tym zakresie jest 
niezwykle ważna, gdyż to właśnie 
samorząd województwa ukończył 
w ostatnich miesiącach budowę 
drogi dojazdowej do istniejącego 
węzła „Wołomin”, który nie został 

jednak otwarty z powodu dewasta-
cji wiaduktu przy węźle. Pomimo 
podjętych przez nas rozmów i 
wspólnych uzgodnień z MZDW, 
nie udało się połączyć czasowo bu-
dowy drogi dojazdowej z remontem 

wiaduktu, o co zabiegałem przez 
ponad rok. Jednak w końcu przed 
nami szczęśliwy finał tej sprawy - 
poinformowała za pośrednictwem 
mediów społecznościowych Staro-
sta Powiatu Wołomińskiego.

Trwają prace na węźle Wołomin. To od dawna oczekiwana inwestycja drogowa, która znacząco poprawi komunikację 

– Jesteśmy w tej chwili w momencie, w którym otwo-
rzyliśmy oferty w III przetargu na budowę szkoły 

w Nadmie. Pomimo podejmowanych działań: 
etapowania tej budowy, zmniejszenia za-

kresu całej inwestycji czy przyjmowaniu na 
siebie (czytaj – gminę) odpowiedzialności 
za wzrost cen materiałów budowlanych, 
oferty, które otrzymujemy od potencjal-

nych wykonawców nie mieszczą się  
w założonych budżetach – mówi Krzysz-

tof Chaciński, burmistrz Radzymina
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Burmistrz Radzymi-
na Krzysztof Chaciński, w 
obecności przedstawicie-
li radzymińskich wolonta-
riuszy, Dyrektora Centrum 
Medycznego w Radzyminie 
Krzysztofa Jarząbka oraz za-
stępcy burmistrza Krzysztofa 
Dobrzynieckiego i przewod-
niczącej Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Radzyminie 
Agnieszki Kacprzak wręczył 

przedstawicielowi Minister-
stwa Obrony Ukrainy - Ie-
venhenowi Galych kluczyki 
do karetki.

- Nie możemy pozostawać 
obojętni wobec tak wielkiej 
tragedii, jaka dotyka Ukra-
inę. Nie możemy nie słyszeć 
płaczu matek, ojców i dzieci 
oraz rozpaczliwego wołania 
o pomoc. Tak jak my broni-
liśmy Polskę, Europę i Świat 
przed zalewem bolszewizmu 
podczas Bitwy Warszawskiej 
w 1920 roku, tak teraz walczy 

Ukraina, abyśmy my – Polacy i 
Europejczycy mogli spać spo-
kojnie. Oni przelewają krew i 
poświęcają swoje życie broniąc 
również naszej wolności i su-
werenności. Ta karetka to mały 
dar od gminy Radzymin, który 
może uczynić wielkie rzeczy 
tam, gdzie jest teraz najbar-
dziej potrzebny – mówi bur-
mistrz Radzymina Krzysztof 
Chaciński. 

Mieszkańcy Radzymina, 
wspólnie z samorządem, od 
pierwszych dni wojny ak-
tywnie włączyli się w pomoc 
Ukrainie. 

- Musimy robić tyle, ile 
możemy w danych warunkach 
– podkreśla dyrektor Centrum 
Medycznego w Radzyminie 
Krzysztof Jarząbek. – Cieszę 
się, że społeczność Radzymi-
na może przekazać na rzecz 
naszych współbraci z Ukrainy 
ambulans, który pomoże ura-
tować niejedno życie ludzkie.

R
adzym

in pom
aga

Ta karetka to mały dar od gminy Radzymin, który  
może uczynić wielkie rzeczy tam, gdzie jest teraz najbardziej potrzebny 

– mówi burmistrz Krzysztof Chaciński. 

Gmina Radzymin, w dniu 30 września br., przeka-
zała na rzecz Ministerstwa Obrony Ukrainy jedną 
z karetek Centrum Medycznego w Radzyminie. 
Ambulans przeszedł kompleksowy serwis. Pojazd 
trafi teraz tam, gdzie jest najbardziej potrzebny. Po 
odpowiednim przystosowaniu przez służby wojskowe 
na Ukrainie ambulans będzie wysyłany do pomocy 
bezpośrednio na linię frontu.

Radzymin przekazał  
Ukrainie karetkę

Marszałek Adam Struzik wystosował pisma do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej oraz marszałków 
Sejmu i Senatu w sprawie terminu wyborów samorządowych. – Wydłużenie kadencji samorządów do 
5,5 roku oraz przesunięcie wyborów na kwiecień 2024 r. to działania niezgodne z Konstytucją oraz 
przepisami prawa. Nie ma formalnych przeszkód, aby wybory samorządowe odbyły się w pierwszym 
możliwym terminie, czyli we wrześniu 2023 r., a wybory parlamentarne w ostatnim możliwym termi-
nie, czyli listopadzie 2023 r. – podkreśla marszałek.

Marszałek Adam Struzik apeluje  
ws. terminu wyborów samorządowych

W swoim piśmie do Prezy-
denta Andrzeja Dudy, marszałek 
Struzik zaapelował o zawetowa-
nie uchwalonej przez Sejm RP 
Ustawy o przedłużeniu kadencji 
organów jednostek samorządu 
terytorialnego do 30 kwietnia 2024 
r. oraz o zmianie ustawy – Kodeks 
wyborczy. „Konsekwencje związa-
ne z procedowaną w parlamencie 
zmianą terminu wyborów samo-
rządowych, które zgodnie z obo-
wiązującymi przepisami prawa 
powinny odbyć się jesienią 2023 r., 
napawają ogromnym zaniepokoje-
niem” – pisze marszałek Struzik.

„Zmiana trwającej kadencji 
organów jednostek samorządu 
terytorialnego, które mają umoco-
wanie w art.169 ust.1. Konstytucji 
RP i należą do istoty ustrojowej 
państwa demokratycznego, jest 
bardzo poważnym działaniem i 
powinna stanowić wyjątek oparty 

o ekstraordynaryjne przesłan-
ki. (…) Normalizacja istotnych 
zmian ustrojowych tworzy nie-

bezpieczny precedens na przy-
szłość” – wskazuje marszałek. 
„Ingerencja w kadencyjność or-
ganów pochodzących z wyborów 

powszechnych, to ingerencja w 
wyrażoną demokratycznie wolę 
suwerena. Dlatego Konstytucja 

RP wyłącznie w jednym przypadku 
przewiduje możliwość przedłuże-
nia kadencji organów jednostek 
samorządu terytorialnego: w 

sytuacji wprowadzenia w kraju 
stanów nadzwyczajnych (art. 228 
Konstytucji RP). Niniejsze wska-
zuje na konieczność traktowania 
zmian długości kadencji organów 
wyłącznie w sytuacjach nadzwy-
czajnych, a więc wyjątkowo. Jest to 
standard, który powinien być dla 
dobra publicznego utrzymany” – 
podkreśla marszałek.

Pismo zakończone jest apelem 
do Prezydenta: „Apeluję tym 
samym do Pana Prezydenta, aby 
podejmując decyzję o podpisa-
niu procedowanej ustawy, wziął 
Pan pod uwagę zagrożenia z niej 
wynikające oraz to, że stanowi 
ona prawo szkodliwe dla Rzeczy-
pospolitej Polskiej, wprowadzając 
do porządku prawnego niebez-
pieczny precedens. Tego wymaga 
racja stanu oraz rola Prezydenta 
jako obrońcy Konstytucji Rzeczy-
pospolitej Polskiej”.

- Gdy słyszymy słowo 
„konferencja”, często koja-
rzy nam się z nudną nasia-
dówką. Nic z tych rzeczy. Był 
ruch, były żarty, był koncert, 
słowem - wyłącznie pozy-
tywne emocje – podkreślał 
Paweł Pniewski, zastępca 
burmistrza Marek.

Uczestników powitali 
gospodarze tego wydarzenia: 
burmistrz Jacek Orych oraz 
Marecka Rada Seniorów, 
którą na scenie reprezento-
wała Maria Borysewicz. 

- Wśród nas są także tacy, 
którzy czują się wykluczeni 
albo nie wiedzą, gdzie i jak 
szukać aktywności. Nie-
którzy mają potencjał, ale 
nie chcą lub nie potrafią go 
wykorzystać, inni nie chcą się 

angażować, zamykają się w 
domu. Dla nich „w Markach 
nic się nie dzieje”. Mam na-
dzieję, że to niewielkie przy-
pomnienie o bardzo różnych 
aktywnościach spowoduje, 
że będą mogli niedługo mó-
wić „O, u nas w Markach to 
się dopiero dzieje” – mówiła 
Maria Borysewicz.

Z nieco innej perspekty-
wy spojrzał burmistrz Jacek 
Orych.

- Wiem, że wśród senio-
rów na widowni zasiadają 
dziś osoby działające na 

wielu polach – ogromnie 
Wam za to dziękuję. Ta ak-
tywność seniorów jest nie-
zwykle ważna, szczególnie w 
okresie wychodzenia z trau-
my koronawirusa, który na 
wiele miesięcy szczególnie 
osoby starsze odizolował od 
społeczeństwa i drastycznie 
ograniczył możliwość ich 
aktywności. Dziś to Państwo 
dajecie szanse tej aktywności 
dla mareckich seniorów za 
co należą Wam się najwyż-
sze słowa uznania – mówił 
samorządowiec

W skondensowany spo-
sób przedstawił ofertę mia-

sta, jego jednostek i orga-
nizacji pozarządowych dla 
środowiska seniorskiego. 

- Cieszę się, że zaangażo-
wanie wielu osób starszych, 
mieszkających w Markach, 
w sprawy społeczne jest wi-
doczne i dostrzegalne przez 
miejscowe władze Jestem 
przekonany, że jest to wyraz 
także wyraz uznania dla po-
koleń naszych i rodziców i 
dziadków – napisał w liście  
skierowanym do uczestni-
ków konferencji marszałek 
Adam Struzik.

4 października Mareckim Centrum Edukacyjno-Re-
kreacyjnym niepodzielnie rządzili seniorzy. Stało się 
tak za sprawą konferencji zatytułowanej „Seniorzy 
mareccy – kierunek aktywność”.

Kierunek aktywność

aktyw
ni seniorzy

- Wśród seniorów na 
widowni zasiadają dziś 
osoby działające na 
wielu polach – ogromnie  
Wam za to dziękuję. Ta aktyw-
ność seniorów jest niezwykle 
ważna, szczególnie w okresie 
wychodzenia z traumy 
koronawirusa (...)  
– mówił Jacek Orych, 
burmistrz Marek 

– Rozbudowa Szpitala powia-
towego w Wołominie to niemal 
sztandarowa inwestycja w tej ka-
dencji powiatu. Męczę Pana tym 
tematem niemal od pierwszych 
godzin Pańskiego urzędowania. 
Bardzo sceptycznie podchodziłam 
do szumnych, jak się to wydawało, 
zapowiedzi zakresu prac przy tej 
inwestycji. Wszystko wskazuje, 
że nie były to czcze zapowiedzi. 
Inwestycja coraz bardziej cieszy 
oko, a kiedy będzie cieszyła użyt-
kowników? Na jakim jesteście 
Państwo etapie?
– Cieszę się, że poruszyła pani ten 
temat, bowiem nie mam ostatnio 
zbyt wiele czasu, szczególnie dla 
mediów, gdyż obecnie mamy wiele, 
mocno zaawansowanych działań, na 
ukończeniu. Chcę wszystkiego do-
pilnować. Niedawno rozmawialiśmy 
o licznych inwestycjach drogowych 
a dziś, jeśli pani pozwoli, chciałbym 
nieco przybliżyć stan realizacji inwe-
stycji, które służą zdrowiu i tu naj-
większą z nich jest oczywiście szpital, 
choć nie jedyną, którą realizujemy z 
myślą o opiece nad mieszkańcami. 
Tak jak wspomniałem – największą 
i najkosztowniejszą jest oczywiście 
rozbudowa i modernizacja szpitala 
powiatowego w Wołominie. Budynek 
„B” (ten od ulicy Gdyńskiej) jest już 
na ukończeniu. Wewnątrz trwają pra-
ce wykończeniowe. W budynku „B” 
swoje miejsce znajdzie rehabilitacja, 
Nocna Pomoc Lekarska (NPL) z 
uwzględnieniem Przychodni Specja-
listycznej a całe jedno piętro, co jest 
bardzo ważne, zostanie przeznaczone 
dla pracowników administracji.
– Dlaczego jest to takie ważne?
– Ponieważ od początku, czyli od 
lat 70. jest to budynek tymczasowy, 
który powstał na potrzeby budowy 
szpitala. Jest on bardzo mocno wy-
eksploatowany. Pracownicy pracują 
w niewielkich pomieszczeniach. 
Zadań dla administracji nie ubywa 
tylko przybywa. Najważniejsza jest 
więc poprawa obsługi pacjentów a co 
za tym idzie pozyskiwanie środków 
i możliwości zakontraktowania w 
naszym szpitalu większej ilości spe-
cjalistów. Potrzebne są więc również 
lepsze warunki pracy.
– Czy wiadomo już, kiedy możemy 
liczyć na to, że ten budynek 
będzie dostępny i będzie 
służył pacjentom i pra-
cownikom?
– Zakładamy, że zakoń-
czenie prac nastąpi 
jeszcze w tym roku. 
Czyli chcemy, aby 
na początku 
przyszłego 
roku budy-
nek został 
już uruchomiony. Pozostaje jeszcze 
ważna kwestia jaką są rozmowy z 
NFZ, gdyż w tym nowym budynku 
mają powstać przychodnie. Te 
działania są w gestii dyrekcji szpitala, 
która zajmuje się uruchomieniem 
przychodni, naborem specjalistów 
i przeniesieniem w nowe miejsce 
istniejących poradni. Dajemy sobie 

czas do końca pierwszego kwartału 
w przyszłym roku. A jak wyjdzie? 
– czas pokaże. Dodam tylko, że w 
pierwotnych założeniach zapisano 
listopad 2023 roku. Z uwagi na szyb-
szy postęp prac budowlanych nie 
wykluczone, że oddanie do użytku 
nastąpi znacznie wcześniej. 
– Na lokalnych forach często 
pojawia się dyskusja dotycząca 
braków kadrowych i niezadowa-
lających kompetencji niektórych 
pracowników. Zauważam, z 
nieukrywaną radością, że po-
dejmowane są działania mające 
zapewnić nowe kadry w naszym 
szpitalu. Z pewnością dobrym 
kierunkiem jest edukacja. Czy 
udał się nabór do klas medycz-
nych w szkołach powiatowych?
– W tym roku szkolnym urucho-
miliśmy dwie pełen klasy o profi-
lach medycznych. Rok wcześniej 

mieliśmy nabór do jednej klasy. To 
pokazuje, że zainteresowanie jest 
olbrzymie. Jako starosta zwiększy-
łem też stypendia dla studentów V 
roku medycyny, którzy chcą odbywać 
praktyki w naszym szpitalu. W ubie-
głym roku była to kwota 1000,00 zł. 
w tym jest to 2000,00 zł. To oferta 
dla studentów, którzy po odbytych 

praktykach zadeklarują 3. letni okres 
pracy w naszym szpitalu. 
– Zauważyłam też działania pro-
ponowane przez sam szpitala, 
które mają służyć pozyskaniu 
nowych kadr…
– Tak to prawda. Została nawiązana 
współpraca z uczelnią Łazarskiego, 
dzięki której również nasi lekarze 
będą mogli uczyć młodą kadrę lekar-
ską. Ale sprzyjają temu też zmiany 
płynące od strony rządowej. Takie 
jak uwolnienie zawodu i otwarcie 
nowych możliwości dla studentów, 
co spowoduje, że za kilka lat lekarzy i 
pielęgniarek będzie więcej na rynku 
pracy. Niemniej jednak zaniedbania 
wielu poprzednich lat spowodowały, 
że dziś jest kryzys w tym zakresie i 
dotyczy to nie tylko szpitala w Wo-
łominie ale szpitali w całej Polsce.
– Tematy około zdrowotne to 
nie tylko szpital, choć bez wąt-

pienia dotyczy on największej 
grupy mieszkańców. Ważna jest 
również poza szpitalna opieka 
zdrowia psychicznego, wspoma-
ganie osób niepełnosprawnych, 
starszych, pomoc rodzinom w 
kryzysie. Nowe pomieszczenia w 
zakupionym po SKOK Wołomin, 
budynku u zbiegu ulic Wileńskiej 

i Legionów ma – między innymi 
– służyć podniesieniu komfortu 
usług w tych obszarach. Czy 
wiadomo już kiedy to nastąpi?
– Już niedługo. Obecnie trwa re-
alizacja zamówień na wyposażenie 
w meble i aranżacja pomieszczeń. 
Nie tak dawno byłem na tej budo-
wie i wygląda to całkiem dobrze. 

Całe piętro tego obiektu będzie 
przeznaczone dla PCPR na usługi 
dla mieszkańców. Warto w tym 
miejscu wspomnieć o całkiem 
nowej inwestycji, którą zrealizo-
waliśmy na terenie Kobyłki. Mam 
tu na myśli Centrum Opiekuńczo 
Mieszkalne dla 30 osób oraz Śro-
dowiskowy Dom Samopomocy dla 
kolejnych 40. To dwa budynki, które 
nie były zawarte w projektach bu-
dżetu, gdy objąłem funkcję starosty 
ponieważ nie było finansowania 
na tego rodzaju obiekty i dopiero 
rządowe środki pozwoliły nam 
na rozwiązanie tego problemu, 
dodam, że problemu znanego od 
wielu lat.
– Rodzice dorosłych, niepełno-
sprawnych dzieci, od kilku dekad 
sygnalizowali ten problem na 
wielu samorządowych spotka-
niach. Zabiegali o takie miejsca. 

– Naborem zajmuje się pani 
Agata Żędzian, wicedyrek-
tor PCPR. Powstały miejsca 
dla łącznej grupy 70 osób. Z 
określonym, odpowiednim po-
działem na zakresy potrzeb.  
W przyszłym roku chcemy wybu-
dować jeszcze plac sensoryczny, 
z którego będą mogli korzystać 

wszyscy mieszkańcy, podobnie jak 
ma to miejsce w Zielonce. 
– Wiem, że inwestycja wyma-
gała współpracy na poziomie 
kilku podmiotów administracji 
publicznej…
- Współpraca jest bardzo ważna w 
tego rodzaju złożonych inwesty-
cjach. I tu ona się sprawdziła.

Powiatowe  
inwestycje  
w służbę zdrowia 

O rozbudowie Szpitala Powiatowego w Wołominie, pomysłach na 
pozyskanie nowych kadr medycznych dla szpitala, nowej lokali-
zacji Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie a także o Centrum 
Opiekuńczo Mieszkalnym i Środowiskowym Domu Samopomocy 
w Kobyłce z Adamem Lubiakiem, starostą wołomińskim, rozma-
wiała Teresa Urbanowska 

– (...) największą i najkosztowniejszą inwestycją realizowaną 
na terenie powiatu wołomińskiego jest oczywiście 

rozbudowa i modernizacja szpitala powiatowego  
w Wołominie. Budynek „B” (ten od ulicy Gdyń-
skiej) jest już na ukończeniu. Wewnątrz trwają 
prace wykończeniowe. W budynku „B” swoje 
miejsce znajdzie rehabilitacja, Nocna Pomoc 
Lekarska (NPL) z uwzględnieniem Przychodni 

Specjalistycznej a całe jedno piętro, co jest 
bardzo ważne, zostanie przeznaczone  

dla pracowników administracji  
– mówi Adam Lubiak, starosta wołomiński

– Konsekwencje związane  
z procedowaną w parlamen-
cie zmianą terminu wyborów 
samorządowych, które 
zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa powinny 
odbyć się jesienią 2023 
r., napawają ogromnym 
zaniepokojeniem – pisze 
marszałek Adam Struzik do 
Prezydenta Andrzeja Dudy 
w sprawie zmian terminu 
wyborów do samorządów 
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Prace projektowe rozpoczęły 

się wiele lat temu. 11 marca 
br. burmistrz Małgorzata Zyśk 
podpisała umowę na budowę 
hali sportowej wraz z infra-
strukturą towarzyszącą - dro-
gą wewnętrzną, chodnikiem i 
miejscami postojowymi  przy 
Szkole Podstawowej nr 2 przy ul. 
Batorego 11 w Ząbkach. Już kilka 
dni później na teren inwestycji 
został wprowadzony wykonawca. 
Termin zakończenia prac upływa 
18 miesięcy od dnia podpisa-
nia umowy. Na chwilę obecną 
prace wykonywane są zgodnie 
z zaplanowanym harmonogra-
mem robót. Warto zaznaczyć, że 
jednocześnie trwają prace przy-
gotowawcze związane z budową 
przedszkola przy ul. Batorego 
oraz budowa hali sportowej o 
kubaturze niemal 9000 m3 i po-
wierzchni użytkowej ponad 900 
m2 przy najstarszej ząbkowskiej 
szkole podstawowej – SP1. Wyko-
nawca tej inwestycji został wpro-
wadzony na budowę 8 września 
br. i  podobnie jak w przypadku 
sali gimnastycznej przy SP2,  ma  
18 miesięcy od dnia podpisania 
umowy na wybudowanie tego 
bardzo  nowoczesnego obiektu. 

Nowa, wielofunkcyjna hala 
sportowa przy Szkole Podsta-
wowej nr 2 będzie mieć po-
wierzchnię 1040 m2, wymiary 
45m x 27m i wysokość około  9 
m. Dzięki temu. będzie mogło z 
niej jednocześnie korzystać 400 
osób w obrębie hali oraz 80 osób 
w pozostałej części budynku.  W 
przypadku tej inwestycji zasto-
sowany zostanie także zielony 
dach zaprojektowany z myślą 
o zapewnieniu odpowiednio 
dużej powierzchni biologicznie 
czynnej. Będą tam rosły rośliny 
niewymagające dodatkowego 
nawadniania, m.in. rozchodniki i 
trawy. Dzięki takiemu rozwiąza-
niu zdecydowanie zmniejszy się 
także nagrzewanie budynku, co 
jest istotne zwłaszcza podczas 
wiosennych i letnich upalnych 
dni.

- Ogromnym wyzwaniem dla 
ząbkowskiego samorządu jest 
budowa w tym samym czasie 
dwóch hal sportowych. Takie 
rozwiązanie jest możliwe dzię-
ki pozyskanym środkom ze-
wnętrznym. Na halę sportową 
przy Szkole Podstawowej nr 2  
uzyskaliśmy dofinansowanie w 
wysokości ok. 1.8 mln złotych z 
rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych. Z kolei na ząbkowską 
„jedynkę” otrzymaliśmy 5 mln 
złotych z rządowego Programu 
Inwestycji Strategicznych. 
Staramy się o kolej-
ne dofinansowanie, 
zarówno jednej , 
jak i drugiej hali 
z Ministerstwa 
Sportu i Tury-
styki. Miasto z 
tak dużą liczbą 
najmłodszych 
mieszkańców 
w y m a g a 

nieustannego rozwijania bazy 
oświatowej. W najbliższych pla-
nach mamy budowę kolejnego 

przedszkola dla 300 przedszko-
laków przy. ul. Batorego, a jest to 
możliwe dzięki dofinansowaniu w 
wysokości 18 mln złotych również 
z rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych  - mówi burmistrz 
Małgorzata Zyśk

Całkowita  powierzchna 
obiektu składającego się z dwóch 
części: głównej hali sportowej z 
trybuną oraz zespołu sanitarno-
-szatniowego ze strefą wejściową 
wynosi 1677,41 m2. Forma bu-
dynku nawiązuje do prostokąt-
nej bryły z przylegającą częścią 
niższą w kontrastowych kolorach. 
Nad częścią sanitarno-szatniową 
pokrycie dachowe zaprojektowa-
no w oparciu o rozwiązanie tzw. 
„zielonego dachu”, charaktery-

zującego się wyższą odporno-
ścią na warunki atmosferyczne 
oraz powierzchnią biologicznie 
czynną. 

W nowej hali sportowej, 
oprócz boiska do piłki ręcznej, 
koszykówki, siatkówki i badmin-
tona oraz dwupoziomowej try-
buny dla widowni na 261 miejsc 
stałych i 96 miejsc dostawnych 
znajdzie się także wyposaże-
nie, w skład którego wchodzą:  
elektroniczna tablica wyników,  
kosze składane podwieszone na 
wiązarach dachowych,  bramki do 
piłki ręcznej (wraz z siatkami),  
tuleje, słupki oraz siatka do siat-
kówki,  siatki ochronne na okna,  
materace ochronne na ścianach 
budynku.

– Na halę sportową przy Szkole Podstawowej nr 2  
uzyskaliśmy dofinansowanie  

w wysokości ok. 1.8 mln złotych z rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych. Na ząbkow-
ską „Jedynkę” otrzymaliśmy 5 mln złotych  
z rządowego Programu Inwestycji Strate-

gicznych. Staramy się o kolejne dofinanso-
wanie, zarówno jednej, jak i drugiej hali  

z Ministerstwa Sportu i Turystyki – mówi 
Małgorzata Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki

Trwają prace przy budowie nowej sali gimnastycznej wraz z zapleczem przy 
Szkole Podstawowej nr 2 w Ząbkach. W obiekcie znajdować się będą boisko 
do piłki ręcznej, koszykówki, siatkówki i badmintona wraz z zapleczem sanitar-
nym i szatnią oraz dwupoziomowa trybuna dla widowni. Obiekt będzie spełniał 
współczesne normy, w tym związane z oszczędnością energii, i posłuży wielu 
przyszłym pokoleniom.

Hala sportowa 
przy SP2 rośnie  
z dnia na dzień

Trwają prace przy budowie nowej hali sportowej

Mieszkańcy Gminy Dąbrówka i Powiatu Wołomińskiego.

Szanowni Państwo,

Odszedłem z Samorządu Gminy Dąbrówka już prawie 8 lat temu.  Jednak ze względu  na powtarzające się 
pytania  od  mieszkańców, pragnę  Państwa jeszcze raz poinformować o dwóch wydarzeniach, które wywarły 
ogromny wpływ na moją pracę i życie osobiste.  W 2008 r. jeden z moich wrogów złożył na mnie doniesienie 
do CBA. Po wielu latach procesu zostałem prawomocnie uniewinniony od wszystkich stawianych mi zarzutów, 
pomimo wielu  fałszywych oskarżeń i pomówień ze strony moich przeciwników składanych w prokuraturze, 
sądzie, prasie, na blogach i ulotkach wyborczych, 

Jakby tego było mało, zaraz po wyborach samorządowych w 2014 r. moi przeciwnicy złożyli na mnie kolejne 
doniesienie, tym razem do prokuratury.  Znów pojawiły się wyssane z palca  zarzuty i długi proces sądowy. 
Również i w tym przypadku, pomimo medialnej nagonki na moją osobę, wiosną tego roku zostałem prawo-
mocnie uniewinniony. 

Wydarzenia te, trwające prawie 14 lat, wywarły niewątpliwie  bardzo duży wpływ na zdrowie moje i mojej 
żony. Były one też swoistym, gorzkim podziękowaniem za ponad 20 lat pracy dla dobra Społeczności Gminy 
Dąbrówka.   

Jeszcze raz dziękuję  Państwu za  współpracę. Z poważaniem

Tadeusz Bulik

 

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w 
zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176, ze zm.) oraz 
art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Burmistrza Miasta Marki, 
reprezentowanego przez pełnomocnika P. Zbigniewa Wieteckiego, 
złożony w dniu 06.05.2022 r., uzupełniony i zmieniony w dniu 
26.08.2022 r., postępowania administracyjnego w sprawie 
znak: WAB.6740.14.17.2022 o wydanie decyzji o zezwoleniu 
na realizację inwestycji drogowej pod nazwą: „Budowa drogi 
gminnej ulicy  Krakowskiej na odcinku od ulicy Poznańskiej 
do ulicy Leśnej w m. Marki”.

Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod 

inwestycję na rzecz Gminy Miasta Marki w części (w 
nawiasach – numery działek po podziale, tłustym drukiem 
– numery działek w projektowanym pasie drogowym 
przeznaczone do przejęcia pod inwestycję,):
−	 ew. nr: 120 (120/1, 120/2), 121/1 (121/2, 121/3), 122 

(122/1, 122/2), 123 (123/1, 123/2), 124 (124/1, 124/2), 
125 (125/3, 125/4), 126 (126/3, 126/4), 131 (131/1, 
131/2), 132 (132/1, 132/2) obręb 0053, 5-10,  jedn. 
ewid. 143402_1 - Marki,

•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością 
Gminy Miasta Marki niepodlegające przejęciu:

−	 ew. nr: 128/1, 128/2 obręb 0053, 5-10,  jedn. ewid. 
143402_1 - Marki,

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci 
uzbrojenia terenu, innych dróg publicznych oraz rozbiórkę 
obiektów nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, 
niewchodzące w skład projektowanego pasa drogowego 
(w nawiasach – numery działek po podziale, tłustym drukiem 
– numery działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę: 
sieci uzbrojenia terenu, innych dróg publicznych oraz rozbiórkę 
obiektów  nieprzewidzianych do dalszego użytkowania):

−	 ew. nr: 89/3, 104, 105, 142, 127/2, 130, 129, 143/2, 
126 (126/3, 126/4), 125 (125/3, 125/4), 132 (132/1, 
132/2), 131 (131/1, 131/2), 123 (123/1, 123/2), 122 
(122/1, 122/2), 120 (120/1, 120/2), 121/1 (121/2, 
121/3) obręb 0053, 5-10,  jedn. ewid. 143402_1 - 
Marki,

−	 ew. nr: 21/1, 23/1, 46/5, 46/6 obręb 0055, 5-12,  
jedn. ewid. 143402_1 - Marki,

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w Starostwie Powiatowym 
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa (kontakt 
telefoniczny – 22 346 11 66 w godzinach przyjęć interesantów), 
gdzie można również zgłosić ewentualne uwagi i wnioski do czasu 
wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks 
postępowania administracyjnego     (Dz. U. z 2021 r. poz. 735, ze 
zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia 
publicznego ogłoszenia.

Burmistrz Miasta Zielonka 
podaje do publicznej wiadomości 

wykaz  
nieruchomości gruntowych przeznaczonych

do oddania w najem.
Z wykazem można zapoznać się na stronie

www.bip.zielonka.pl 
oraz w Urzędzie Miasta Zielonka przy ul. Lipowej 5
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OGŁOSZENIA DROBNE
Budownictwo 

Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Usługi - Różne

Nieruchomości 
Kupię

Kupię za gotówkę  
każdą nieruchomość  

z problemem prawnym, zadłużoną,  
udziały w nieruchomościach  

tel. 787 805 828

Nauka
Pomoc w pisaniu  

prac dyplomowych  
i zaliczeniowych  
tel. 506-141-563

Usługi - Różne

- Zmiany w Jadowie stają się coraz 
bardziej widoczne.
- Rzeczywiście rozpoczęliśmy dzia-
łalność w innych niż dotychczas 
obszarach, ale nie jest to wynik zmiany 
polityki a jedynie kontynuacja i suk-
cesywna realizacja strategii rozwoju. 
Wiele zadań, które planowałem jako 
początkujący wójt zostało dawno zre-
alizowanych. Wybudowaliśmy drogi, 
wodociągi, kanalizację. Te obiekty 
nadal wymagają albo rozbudowy albo 
modernizacji lub remontów. Jednak 
pod względem infrastrukturalnym 
najważniejsze elementy zostały wy-
konane. Dlatego teraz możemy skupić 
się nie tylko na budowie tych niezbęd-
nych obiektów ale na ulepszaniu już 
istniejących czy odkrywaniu zupełnie 
nowych możliwości czy obszarów. 
- Jakie są te nowe obszary?
- To przede wszystkim strategia roz-
woju turystyki, która do tej pory była 
odkładana, bo zawsze jakieś zadania 
okazywały się pilniejsze. To również 
inwestowanie w kapitał społeczny, tzn. 
zacieśnienie współpracy z organiza-
cjami pozarządowymi, inicjowanie 
powstawania nowych stowarzyszeń 
czy kół gospodyń wiejskich, ale też 
realizacja zadań wynikających z eko-
nomii społecznej jak na przykład 
utworzenie spółdzielni socjalnej. 
To odkrywanie Jadowa na nowo, na 
wszystkich płaszczyznach, również 
tej historycznej czego przykładem 
jest chociażby inicjatywa odzyskania 
praw miejskich. 
- Jadów stanie się miastem 1 
stycznia 2023r, co oznacza zmia-
na statutu miejscowości?
- Odzyskanie praw miejskich to 
przejaw lokalnego patriotyzmu ale też 
docenienie uniwersalnych wartości 
jakimi są szacunek do historii i dzie-
dzictwa. Ubiegając się o odzyskanie 
praw miejskich chcieliśmy wywołać w 
mieszkańcach gminy Jadów poczucie 
dumy z miejsca w którym mieszkają, 
ale też zburzyć pewne schematy my-
ślowe, które funkcjonują w lokalnych 
społecznościach. Często spotykałem 
się z krzywdzącym poglądem, że 
inne gminy są bardziej rozwinięte czy 
atrakcyjne, nie dlatego, że są lepsze, a 
jedynie dlatego, że w ich granicach 
znajdują się miasta. Oprócz tak sub-
telnych sygnałów jak wzrost prestiżu 
miejscowości i jej atrakcyjności należy 
wspomnieć o możliwości ubiegania 
się o dodatkowe fundusze zewnętrz-
ne, które są adresowane do małych 
miast. Pamiętajmy przy tym, że nadal 
będziemy mogli korzystać z funduszy 
kierowanych do obszarów wiejskich. 
Jadów faktycznie odzyska prawa miej-
skie 1 stycznia 2023, tego dnia zmie-
nione zostaną tablice informacyjne. 
Natomiast symboliczne uroczystości 
związane z nadaniem praw miejskich 
planujemy na okres wakacyjny.
- Wspomniał pan o rozwoju turysty-
ki. Czy odzyskanie praw miejskich 
nie zaszkodzi statusowi miejsco-
wości wypoczynkowej?
- Proszę zwrócić uwagę, że np. znana 
wszystkim Krynica Morska pod 
względem liczby mieszkańców jest 
zbliżona do Jadowa. Pomimo, że 
Krynica jest miastem nikt nie dysku-
tuje nad tym, że ma charakter miej-
scowości turystycznej. Podobnie w 
przypadku Jadowa o rozwoju turystyki 
świadczyć będzie nie statut formalny 
a funkcjonalność całego obszaru. 
Jadów jest centralną częścią gminy, 
terenu mającego ogromny potencjał 
turystyczny. Naszym zadaniem jest 
ten potencjał rozwijać zarówno pod 
względem infrastrukturalnym jaki i 
kulturalnym oraz społecznym. Jadów 
jako centrum gminy jest atrakcyjny, to 
tu letnicy przyjeżdżają w niedzielę na 

lody, do parku a w środy na targ. Dbając 
o tę atrakcyjność wybudowaliśmy w 
parku fontannę, pamiętając o funk-
cjonalności zadbaliśmy o dostępność 
do toalety publicznej. Chcemy żeby 
nie tylko w Jadowie, ale w całej gmi-
nie przybywało miejsc, które warto 
odwiedzić. Jednym z takich miejsc 
będzie plaża i teren rekreacyjny nad 
Liwcem, który planujemy zagospo-
darować w niedalekiej przyszłości. 
Po wielu latach starań nabyliśmy 
prawo do dysponowania gruntem 
nad Liwcem, natychmiast ogłosiliśmy 
konkurs na opracowanie koncepcji 
zagospodarowania tego terenu. Na 
podstawie złożonych prac, ale też 
opinii mieszkańców przystępujemy 
do projektowania. 
Rozwojowi turystyki sprzyjać będzie 
budowa ścieżki pieszo-rowerowej, 
przy drodze krajowej nr 50 na odc. 
Strachówka – Jadów- Łochów, prze-
biegająca przez miejscowości: Księ-
żyki, Strachówka, Jadwisin, Borki, 
Wójty, Myszadła, Zawiszyn i Łochów. 
Na tym odcinku tym zostaną również 
wybudowane zatoki autobusowe 
umożliwiające mieszkańcom bez-
pieczne korzystanie z komunikacji 
publicznej, chodnik o łącznej długości 

368m, kładki oraz zostaną zaprojek-
towane i doświetlone 22 przejścia dla 
pieszych. Ponadto przebudowane 
zostanie skrzyżowanie DK50 z drogą 
powiatową nr 4343W w m. Zawiszyn. 
Inwestycja, która będzie miała wpływ 
na bezpieczeństwo użytkowników 
drogi zostanie zrealizowana do 2024r. 
Aktualnie budowana jest ścieżka 
pomiędzy Urlami a Iłami, natomiast 
w fazie projektowania jest ścieżka 
wzdłuż drogi 636.
Rozwój turystyki to też działania 
promocyjne, które niestety wymagają 
nie tylko nakładów finansowych, ale 
przede wszystkim czasu i systema-
tycznej pracy. Promowanie wydarzeń, 
organizacji pozarządowych, przed-
siębiorców, a przez to produktów 
lokalnych to praca, której nie widać 
na pierwszy rzut oka. Są one jednak 
obok przyrody, zabytków i atrakcji 
bardzo istotnymi elementy marki. 
Dlatego przykładamy ogromną wagę 
do zapewniania możliwości promocji 
poprzez działania lokalne jak np. 
okolicznościowe jarmarki w parku, ale 
też udział naszych przedstawicieli w 

różnego rodzaju wydarzeniach.  Mam 
tu np. dożynki wojewódzkie. W tym 
roku nowopowstałe Koło Gospodyń 
Wiejskich z Letniska Nowy Jadów 
zajęło II miejsce na Mazowszu w 
konkursie na najpiękniejszy wieniec 
dożynkowy. 
- To nie jedyna nagroda jaką zajęły 
KGW z gminy Jadów w ostatnim 
czasie.
- Tak nasze koła gospodyń wiejskich 
bardzo uaktywniły się w ostatnim 
czasie. Jesteśmy dumni z KGW 
„Same Swoje” z letniska Nowy Jadów 
ponieważ panie dopiero co rozpoczęły 
swoją działalność a już promują Jadów 
na poziomie powiatowym i wojewódz-
kim. Podczas II Powiatowego Turnieju 
Kobiet Gospodarnych i Wyjątkowych 
Kół Gospodyń Wiejskich BITWA 
Regionów zajęły I miejsce w konkursie 
na najlepszą piosenkę o KGW oraz II 
miejsce w konkursie na najpiękniejsze 
stoisko. 
Prężnie działa również KGW z My-
szadeł. W ostatnim czasie po raz 
kolejny doceniono zdolności kulinarne 
Myszadlanek. Ich „Pasztet z marchwi i 
kaszy jaglanej” został doceniony przez 
jury i panie zajęły pierwsze miejsce w 
konkursie kulinarnym organizowa-

nym przez LGD w ramach projektu 
„Zydel”.  Uznanie zdobyły też „My-
szadlańskie wino z jasnych winogron” 
i „Jadowskie bajgle” – drugie miejsce 
w konkursie.
Koło Gospodyń Wiejskich z Wujówki 
realizuje kolejny projekt szkoleniowy, 
panie uczą się wyplatać z wikliny, 
szydełkować itd. Niedawno podpisały 
umowę na realizację kolejnego zada-
nia "Aktywne panie z Wujówki i ich 
wędrówki". W Gminie Jadów od nie-
dawna działa również Koło Gospodyń 
Wiejskich i Gospodarzy w Nowinkach.
W Gminie Jadów prężnie działają nie 
tylko KGW ale ogólnie organizacje po-
zarządowe. Niedawno świętowaliśmy 
95-lecie powstania Stowarzyszenia 
Miłośników Urli, które od lat akty-
wizuje lokalną społeczność. Coraz to 
nowymi pomysłami zaskakuje nas Ja-
dowskie Stowarzyszenie Historyczne, 
Klub Sportowy Korona Jadów odnosi 
ostatnio same sukcesy. Ochotnicze 
Straże Pożarne są aktywne i biorą 
udział we wszystkich wydarzeniach. 
Ta wzmożona aktywność i zaangażo-
wanie bardzo mnie cieszy.

- Niedawno powstała również 
spółdzielnia socjalna.
- Wspólnie z Gminą Kobyłka założy-
liśmy Spółdzielnię Socjalną Podkowa, 
która właśnie rozpoczyna swoją dzia-
łalność. Prezesem Zarządu została 
Beata Jaroń, Rzecznik Ekonomii 
Społecznej i Solidarnej w gminie 
Jadów, a Wiceprezesem Marzena 
Ryszawy, mieszkanka Kobyłki z do-
świadczeniem w pracy w pomocy 
społecznej. Spółdzielnia jako podmiot 
ekonomii społecznej świadczy usługi 
reintegracji zawodowej i społecznej, 
dając przy tym zatrudnienie oso-
bom zagrożonym wykluczeniem 
społecznym, ale nie tylko. Na rynku 
komercyjnym świadczy odpłatne 
usługi sprzątania, porządkowania 
terenów zielonych, opiekuńcze.  Za-
chęcam mieszkańców do korzystania 
z ich usług, mam nadzieje że nowe 
przedsiębiorstwo będzie rozwijać się 
i poszerzając wachlarz świadczonych 
usług da zatrudnienie mieszkańcom. 
- Czym zaskoczy nas Jadów w 
2023 roku?
- Przyszły rok będzie trudny nie tylko 
dla samorządów, ale też dla przedsię-
biorców i mieszkańców. Galopująca 
inflacja spowoduje ogromny wzrost 

wydatków bieżących w samorządach, 
nie wykluczone, że będą one musiały 
być pokryte ze środków pierwotnie 
przeznaczonych na inwestycje. W 
gminie Jadów najbardziej obawiamy 
się wzrostu cen energii. Utrzymanie 
gminnej infrastruktury będzie o wiele 
droższe niż dotychczas. Będzie to rów-
nież rok wzmożonej pracy planistycz-
nej. Od nowego roku rozpoczną się 
konsultacje i analizy dotyczącej Stra-
tegii Rozwoju Gminy Jadów, ponie-
waż dotychczasowy dokument straci 
ważność z końcem 2022r. Planujemy 
też nowe projekty jak chociażby utwo-
rzenie domu dziennego pobytu dla 
seniorów czy rozbudowę przedszkola 
w Jadowie. Niedawno podpisałem 
również umowy na dofinansowanie 
kolejnych zadań: przebudowę stacji 
uzdatniania wody w miejscowości 
Nowy Jadów, rozbudowa sieci wodo-
ciągowej w miejscowości Strachów, 
budowa kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Wójty, remont strażnicy 
OSP w Myszadłach. Będziemy też 
modernizować drogi i oświetlenie 
uliczne.
- Dziś już wiemy, że wybory samorzą-
dowe nie odbędą się w 2023 roku.
- Tak jak zapowiadał rząd zostały prze-
sunięte do 30 kwietnia 2024 r. To naj-
dłuższa kadencja od czasu powstania 
samorządu, potrwa aż 5,5 roku. Nie ma 
to dla naszej pracy jednak większego 
znaczenia. Aktualnie zamiast myśleć 
o wyborach musimy skupić się na 
realizacji nowych zadań: zabezpiecze-
niu socjalnemu uchodźców, wypłacie 
dodatku węglowego, dystrybucji jodku 
potasu. Jednym słowem jak to w samo-
rządzie, ciągle coś nowego. 
- Podsumowując naszą rozmowę 
serdecznie gratuluję odzyskania 
praw miejskich dla Jadowa i 
życzę powodzenia w realizacji 
kolejnych pomysłów. 

Gmina Jadów zmienia 
się z dnia na dzień

Obserwując gminę Jadów nie trudno odnieść wrażenie, że polityka sa-
morządu uległa pewnej zmianie. Coraz częściej obok informacji dotyczą-
cych inwestycji prowadzonych przez Urząd docierają do nas wiadomości 
dotyczące organizacji pozarządowych, wydarzeń kulturalnych itd. O tym 
jak zmienia się Jadów mówi wójt Dariusz Kokoszka.

- Od nowego roku rozpoczną 
się konsultacje i analizy 
dotyczącej Strategii Rozwoju 
Gminy Jadów, ponieważ 
dotychczasowy dokument 
straci ważność z końcem 
2022r. Planujemy też nowe 
projekty jak chociażby 
utworzenie domu dziennego 
pobytu dla seniorów czy 
rozbudowę przedszkola 
w Jadowie - mówi Dariusz 
Kokoszka, wójt Jadowa.

Co czwarty klient Wodociągu Mareckiego korzysta z wygodnego e-rozwiązania. Miejskie przed-
siębiorstwo wodociągowe zachęca do skorzystania z Internetowego Biura Obsługi Klienta (IBO).

Już 3700 abonentów sięga po IBO
W ubiegłym tygodniu firma 

poinformowała, że po takie na-
rzędzie sięga już 3700 abonen-
tów. To 20-25 proc. klientów 
Wodociągu Mareckiego.

Nasi klienci mają do dys-
pozycji wygodne narzędzie ko-
munikacji z wodociągiem, a my 
chronimy środowisko zużywając 
mniej kopert i papieru na faktury 
– czytamy na stronie Wodociągu 
Mareckiego.

Osoby, wykorzystujące IBO 
otrzymują faktury w formie 
elektronicznej (powiadomienie 
jest wysyłane do klienta w ciągu 
24 h od jej wystawienia) mogą 
sprawdzić historię wskazań wo-

domierza głównego i podliczni-
ka  mogą przekazać ich odczyty

IBO ma też jeszcze jedną 
ogromną zaletę. Dzięki niemu 
szybko można odnaleźć  dane 
o zużyciu wody, potrzebne do 
złożenia deklaracji odpadowej. 
Kolejna tura składania deklaracji 
już za pasem, bo na początku 
2023 r! Dzięki IBO będzie można 
pobrać zbiorczą informację o 
zużyciu wody, gdzie znajdą się 
wszelkie niezbędne dane! 

 Jak stworzyć konto w IBO? 
Skontaktuj się z Biurem Obsługi 
Klienta, aby otrzymać "For-
mularz akceptacji". Formularz 
można otrzymać pocztą, drogą 

e-mail lub osobiście przychodząc 
do WM,

Uzupełnij w formularzu adres 
e-mail i podpisz,

Przekaż podpisany "Odcinek 
dla Przedsiębiorstwa" do siedziby 
Wodociągu Mareckiego - można 
go złożyć osobiście w Biurze 
Obsługi Klienta, przesłać pocztą, 
wysłać skan lub zdjęcie ( a.ablew-
ski@wodociagmarecki.pl ), prze-
kazać inkasentowi lub gońcowi z 
Wodociągu Mareckiego,

"Odcinek dla Klienta" za-
chowaj dla siebie. Bez niego nie 
możesz zalogować się w IBO 
- informuje Wodociąg Marecki. 
Woda w Markach to  czwartorzę-

dowa woda podziemna, średnio-
-twarda, bezpieczna bakterio-
logicznie, nie wymaga ciągłej 
dezynfekcji i zawiera minerały.  
Od ponad 20 lat nieprzerwanie 
jest zdatna do picia i spełnia 
wymagania Rozporządzenia Mi-
nistra Zdrowia w sprawie jakości 
wody przeznaczonej do spożycia 
przez ludzi. Jest badana przez 
akredytowane przez Sanepid 
laboratoria (zgodnie z harmo-
nogramem), a także monitoro-
wana przez pracowników Stacji 
Uzdatniania Wody, można ją pić 
bez przegotowania. 

Źródło: UM Marki  
i Wodociąg Marecki

OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w 
zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176, ze zm.) oraz 
art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Wójta Gminy Jadów, reprezentowanego 
przez pełnomocnika P. Piotra Gołosia, złożony w dniu 5 września 
2022 r., skorygowany w dniu 10 października 2022 r., postępowania 
administracyjnego w sprawie znak: WAB.6740.14.38.2022 
o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
pod nazwą: „Rozbudowa drogi gminnej działki nr ewid. 20 w 
miejscowości Nowinki, Gmina Jadów na odcinku od drogi 
wojewódzkiej nr 636 do drogi gminnej działki nr ewid. 19 ”.

Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod 

inwestycję w części (w nawiasach – numery działek 
po podziale, tłustym drukiem – numery działek w 
projektowanym pasie drogowym przeznaczone do przejęcia 
pod inwestycję na rzecz Gminy Jadów):
−	 ew. nr: 17 (17/1, 17/2), 18 (18/1, 18/2), 73/6 (73/9, 

73/10), 35/5 (35/6, 35/7) w obrębie 0010 - Nowinki, 
jednostka ew. 143406_2 – Jadów,

•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością 
Gminy Jadów, niepodlegające przejęciu:
−	 ew. nr: 20, 19, 72, 73/5, 35/1 w obrębie 0010 - Nowinki, 

jednostka ew. 143406_2 – Jadów.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w  Starostwie Powiatowym 
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa (kontakt 
telefoniczny – 22 346-11-07 w godzinach przyjęć interesantów), 
gdzie można również zgłosić ewentualne uwagi i wnioski do czasu 
wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735, ze 
zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia 
publicznego ogłoszenia.



biuro reklamy tel. 22-787-77-83, e-mail: reklama@zyciepw.pl www.zyciepw.pl

714 października 2022zdrowie i uroda

Juniorzy
w Wołominie   
zapraszają 

do treningów

Zapraszamy  
na treningi siatkówki

chłopców w wieku 16-18 lat 

Klub Siatkówki  
Huragan Wołomin

informacje o treningach
tel. 506 118 662

Marnowanie żywności jest 
powszechnym (i możliwym 
do uniknięcia!) problemem. 
Uszczelnianie próżniowe 
jest jednym z najprostszych 
sposobów na przechowy-
wanie żywności, zarówno 
niegotowanych składników 
do przygotowania później, 
jak i gotowanych posiłków, 
którymi można się cieszyć 
w przyszłości. Ogranicza-
jąc kontakt z powietrzem i 
zapobiegając powstawaniu 
oparzeliny mrozowej, uszczel-
nianie próżniowe pomaga 
zachować najlepszy smak i 
konsystencję żywności. Jest to 
również świetne rozwiązanie, 
gdy masz ochotę na sezonowy 

produkt – zimą ucieszysz 
się na widok próżniowo za-
mkniętych letnich jagód lub 
brzoskwiń.

Kupowanie większych 
ilości jest łatwym sposobem 
na oszczędzanie, ale aby ten 
budżetowy zakup zadziałał, 
potrzebujesz sposobu, aby 
utrzymać łatwo psujące się 
przedmioty przed zepsu-
ciem. Z pomocą przychodzi 

zgrzewarka próżniowa, która 
pozwala zachować porcje, 
których nie używasz od razu, 
włączając w to takie produkty 
ze spiżarni jak mąka i cu-
kier lub przekąski takie jak 
orzechy i krakersy. Zakupy 
hurtowe oznaczają również 
mniej wycieczek do sklepu 
spożywczego, co oznacza 
mniej pieniędzy wydanych na 
transport.

Większość zapracowanych 
ludzi wie, że wcześniejsze 
przygotowywanie posiłków 
to prawdziwa oszczędność 
czasu. Dla tych, którzy go-
tują większe ilości na raz, 
uszczelnianie próżniowe 
może pozwolić przechować 

dania główne, a nawet zupy 
na później. Można również 
szybko marynować za po-
mocą zgrzewarki próżniowej. 
Jest to funkcja, która będzie 
szczególnie przydatna w dni, 
kiedy zapomnisz zrobić to z 
wyprzedzeniem. Dodatkowo 
pakując próżniowo mięsa czy 
ryby, łatwo przygotować jedze-
nie do gotowania sous vide.

www.food-saver.pl

Istnieje wiele korzyści płynących z pakowania 
próżniowego i każdy prawdopodobnie będzie 
miał różne powody, by z niego korzystać - oto 
niektóre z głównych zalet. 

Zalety zgrzewania 
próżniowegoTlenoterapia? Na zdrowie!

Tlenoterapia w komorze hiperbarycznej z każdym dniem zyskuje na popularności. Nic w tym 
dziwnego – to dla organizmu samo zdrowie. Wspomaga i regeneruje, poprawia odporność  
i wspiera w chorobach. Z dobroczynnych zabiegów tlenoterapii w komorze hiperbarycznej mo-
żemy korzystać także w Wołominie. Na zdrowotnej mapie powiatu wołomińskiego pojawił się 
nowy punkt - Gabinet Tlenoterapii, który funkcjonuje na terenie Pływalni.

Tlenoterapia w komorze hiper-
barycznej to sposób na odnowę i 
wspomaganie organizmu. Pacjentowi 
podawany jest czysty tlen o stężeniu 
93%, w warunkach bezpiecznego 
podwyższonego ciśnienia 1,3 ATA. W 
tych warunkach w organizmie zacho-
dzą procesy, dzięki którym 8 krotnie 
wzrasta namnażanie komórek ma-
cierzystych. Sprawia to, iż uzyskuje 
on zdolność do samo regeneracji.  
„Odżywiony” organizm otrzymuje 
doping tlenowy do przezwyciężenia 
obciążeń zdrowotnych.

Wskazania

Tlenoterapia znajduje zastoso-
wanie we wspomaganiu leczenia 
ponad 100 chorób! Ma niewiele 
przeciwwskazań, a jej działanie 
na organizm może być naprawdę 
zbawienne. Coraz częściej polecana 
przez lekarzy, cieszy się dobrą opinią 
wśród pacjentów, a mogą z niej korzy-
stać praktycznie wszyscy – od dzieci 
po seniorów!

Rehabilitacja po COVID-19

Tlenoterapia w komorze hiperba-
rycznej skutecznie wspiera organizm 
w rekonwalescencji po COVID-19. 
Odżywia organizm, dotleniając jego 
tkanki i wspomagając regenerację 
spowodowanych chorobą uszkodzeń. 
Pomaga w polepszeniu pamięci 
i koncentracji, niweluje uczucie 
zmęczenia, poprawia komfort snu 
i odpoczynku, a także pomaga zła-
godzić trudności z oddychaniem. 

Skuteczna walka z cukrzycą 

Po tlenoterapii zaobserwowano 
spadek poziomu cukru oraz szybsze 

gojenie się ran cukrzycowych. Tle-
noterapia usprawnia mikrokrążenie 
w naczyniach włosowatych oraz 
krążenie limfatyczne dzięki czemu 
niweluje ryzyko pojawienia się trudno 
gojących ran. Pomaga także skutecz-
nie przy zagojeniu istniejących ran: 
nie dopuszcza do rozwoju infekcji, 
przyspiesza regenerację.

Tlenoterapia wspiera serce

Tlenoterapia w komorze hi-
perbarycznej to samo dobro dla 
serca. Zarówno dla osób, które 
cierpią już z powodu chorób układu 
sercowo-naczyniowego, jak i dla 
tych, które chcą zadbać o profilak-
tykę swojego serca. Tlenoterapia 
wzmacnia i regeneruje serce, a 
także zwiększa dopływ tlenu i 
zapobiega uszkodzeniom i atakom 

serca. Wskazania: arytmie, cho-
roby wieńcowe, rekonwalescencja 
po zawałach i operacjach serca. 

Tlenoterapia  
pomaga po udarze 

Tlenoterapia w komorze hi-
perbarycznej doskonale wspo-

maga pracę mózgu. Tlen hi-
perbaryczny pobudza do życia 
uśpione rejony mózgu, może 
zmniejszyć stopień uszkodzeń 
mózgu powstałych na skutek wy-
lewów czy udarów i przyspieszyć 
rehabilitację. 

Wskazania: udary, wylewy, 
demencje, autyzm, dziecięce 
porażenie mózgowe, depresje, 
migreny, problemy z pamięcią i 
koncentracją.

Tlenoterapia a reumatyzm 

Skuteczność tlenoterapii została 
udokumentowana także w przypadku 
reumatoidalnych i zwyrodnieniowych 
chorób stawów. Poprawia ona prze-
pływ krwi, wpływa na szybszą regene-
rację, a także zmniejszenie obrzęku i 
złagodzenie stanu zapalnego.

Tlenoterapia to nowość na rynku 
zdrowotnym, zyskująca coraz większe 
uznanie wśród pacjentów i lekarzy. To 
dobry sposób na wsparcie organizmu 
i poprawę odporności, szczególnie w 
trudny, jesienny czas. Gabinet oferuje 
atrakcyjną cenę na pierwszy zabieg 
(50 zł), podczas, którego można 
wypróbować działanie komory hiper-
barycznej. Posiada także różnorodne 
pakiety karnetów, które można dopa-
sować do swoich potrzeb.

Tlenoterapia w komorze 
hiperbarycznej to samo 
dobro dla serca. Zarówno 
dla osób, które cierpią już 
z powodu chorób układu 
sercowo-naczyniowego, 
jak i dla tych, które chcą 
zadbać o profilaktykę 
swojego serca. Tlenotera-
pia wzmacnia i regeneruje 
serce, a także zwiększa 
dopływ tlenu i zapobiega 
uszkodzeniom i atakom 
serca. Wskazania: arytmie, 
choroby wieńcowe, rekon-
walescencja po zawałach  
i operacjach serca.

Nawilżacz z oczyszczaczem powietrza to jedna z najskuteczniejszych metod łagodzenia objawów alergii, prze-
ziębienia i grypy oraz innych dolegliwości ze strony układu oddechowego. Połączenie funkcji oczyszczacza i na-
wilżacza powietrza zapewnia możliwość oddychania czystym powietrzem o optymalnym poziomie wilgotności.

Oddychaj czystym powietrzem
Nawilżacz z oczyszczaczem 

powietrza to uniwersalne, wie-
lofunkcyjne urządzenie, które 
zmniejsza poziom alergenów i in-
nych zanieczyszczeń w powietrzu, 
odpowiednio je nawilża, a także 
może pełnić rolę aromatyzera. Do-
skonale sprawdza się w przypadku 
alergii, przeziębień, podrażnionych 
błon śluzowych nosa i gardła oraz  
nadmiernie suchego powietrza. 

Przeziębienia i podrażnienia 
dróg oddechowych

Oczyszczanie i nawilżanie po-
wietrza pomaga złagodzić obja-
wy przeziębienia i dolegliwości 
ze strony układu oddechowego, 
usuwając z powietrza czynni-
ki drażniące drogi oddechowe. 
Odpowiedni poziom wilgotności 
może także złagodzić dyskomfort 
związany z przeziębieniami lub 

grypą, zmniejszając dokuczliwość 
objawów i zapobiegając suchości 
oraz drapaniu w nosie i gardle. 
Pyłki roślin, roztocza kurzu do-

mowego czy pleśni atakują nasz 
organizm niezależnie od pory 
roku. Alergeny te są przenoszone 
na cząsteczkach unoszących się 

w powietrzu, często tak małych, 
że zostają zawieszone na wiele 
godzin. Jesienią, zimą i wczesną 
wiosną  do czynników niszczących 
zdrowie każdego człowieka dołącza 
smog. Aby skutecznie je usunąć 
niezbędny jest dobry oczyszczacz 
powietrza. 

Suche powietrze 

Gdy powietrze jest zbyt su-
che, zwłaszcza zimą, gdy grzejnik 
jest włączony, może powodować 
podrażnienia nosa, gardła i oczu 
oraz zaostrzyć dolegliwości ukła-
du oddechowego, w tym astmę, 
zapalenie oskrzeli i zapalenie 
zatok. Ponadto w odpowiednio 
nawilżonym powietrzu cząsteczki 
kurzu i pyłów zawieszonych lepiej 
wiążą się ze sobą, co zapobiega ich 
rozpraszaniu i powoduje mniej 
podrażnień.

Urządzenie George Stadler Form usuwa niemal wszystkie zapachy w ciągu godziny.

Pakowanie próżniowe 
polega na usuwaniu 
tlenu z worków lub 
pojemników, tworząc 
hermetyczne uszczel-
nienie, które chroni 
żywność przed  
powstawaniem  
oparzeliny mrozowej  
i rozwojem bakterii. 
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Zmierzyły się w nim ze-
społy MUKS Praga II War-
szawa i UKS Ząbkovia  II 
Ząbki. Ząbkowianki po tra-
fieniach Amelii Skowrońskiej 
(6') i Mai Kowalewicz (25') do 
przerwy prowadziły 2:1. Gola 
na miarę zwycięstwa (3;1) 
strzeliła Amelia Skowrońska.

W drodze do Wielkiego 
Finału ząbkowska drużyna 
pokonała 14:0 zespół WAP 

Warszawa, a następnie wy-
grała 11:3 z drużyną Vulcana 
Wólka Mlądzka.

Trzon drużyny tworzą 
zawodniczki z roczników 
2006-2008 na co dzień gra-
jące w Centralnej Lidze 
Juniorek U-17.Trenerką 
drużyny jest była  zawod-
niczka UKS Ząbkovia Ząbki 
- Bogumiła Szczurowska. 
Drużynę wzmocniły cztery 
zawodniczki 1-ligowe, ale 

warto podkreślić, że to tak-
że młode piłkarki (roczniki 
2003-2005).

Królową Strzelczyń     
AQUICK Mazowieckiego 
Pucharu Polski Kobiet, z sze-
ścioma  trafieniami na koncie 
została Amelia Skowrońska. 
Taką samą liczbę bramek 
strzeliła także inna zawod-
niczka UKS Ząbkovia II 
Ząbki - Maja Kałun. Amelia 

zagrała jednak tylko w dwóch 
pucharowych spotkaniach, a 
Maja zaliczyła trzy występy w 
tych potyczkach.

Zwycięstwo w Finale dało 
zawodniczkom Ząbkovii II 
Ząbki przepustkę do ogól-
nopolskiego etapu Pucharu 
Polski Kobiet, gdzie zagra 
też drużyna 1-ligowa Ząbko-
vii. Obydwie drużyny swoje 
kolejne mecze rozegrają 26 
października 2022 roku.

sportow
y sukces

Zwycięstwo w Finale  
dało zawodniczkom Ząbkovii II Ząbki przepustkę  
do ogólnopolskiego etapu Pucharu Polski Kobiet.

W środę,  28 września br., na stadionie Aktywnej 
Warszawy, przy ul.Marymonckiej 22, rozegrany zo-
stał Finał AQUICK Mazowieckiego Pucharu Polski 
Kobiet. Zwycięstwo w Finale dało zawodniczkom 
Ząbkovii II Ząbki przepustkę do ogólnopolskiego 
etapu Pucharu Polski Kobiet, gdzie grała będzie 
także drużyna 1-ligowa Ząbkovii.

UKS Ząbkovia  
zdobyła Mazowiecki 
Puchar Polski Kobiet

powiat

Wołomin:  • poniedziałki i środy; 18:30 i 20:00 • wtorki; 9:00
Kobyłka: czwartki i soboty; 9:00
Łochów: czwartki; 16:00 i 17:15

 516 099 060  
lub nikko.taichi.jk@gmail.com

Do połowy września br. funkcjonariusze ząbkowskiej Straży Miejskiej patrolowali okolice szkół podsta-
wowych w naszym mieście. Był to pierwszy etap corocznej, prowadzonej wspólnie z Policją akcji infor-
macyjno-edukacyjnej „Bezpieczna droga do szkoły”.  Drugim etapem akcji jest przeprowadzenie zajęć 
z uczniami na temat bezpieczeństwa na drodze.

Bezpieczna droga do szkoły  
z ząbkowską Strażą Miejską

W trakcie kontroli strażnicy zwra-
cali szczególną uwagę na stan przejść 
dla pieszych i sygnalizacji świetlnej, a 
także boisk i placów zabaw. Funkcjo-
nariusze pomagali też najmłodszym 
w przechodzeniu przez jezdnię. 

- Celem naszych działań było 
zwrócenie uwagi nie tylko przecho-
dzącym przez przejście, ale również 
kierowcom na obowiązujące przepisy 
i zachowanie szczególnej ostrożności, 
nie tylko w okolicach szkół. W Ząb-
kach takie wzmożone kontrole okolic 
szkół były prowadzone we współpracy 
z Policją. Straż Miejska kontrolowała 
okolice SP 2 przy ul. Batorego 11, SP 
5 przy ul. Batorego 37 oraz Publicznej 
Katolickiej Szkoły Podstawowej przy 
ul. 11 Listopada 4. Pierwszy etap akcji 
zakończyliśmy 16 września – mówi 
Artur Lewandowski, komendant 
Straży miejskiej w Ząbkach. 

Patrole podejmowały także in-
terwencje w stosunku do osób po-
pełniających wykroczenia drogowe, 
zapobiegały spożywaniu alkoholu na 
terenach szkolnych oraz  monitoro-
wały ewentualną sprzedaż wyrobów 
tytoniowych i alkoholu osobom nie-
letnim.

Akcji „Bezpieczna droga do szko-
ły” towarzyszą działania edukacyjne 
skierowane do najmłodszych uczest-
ników ruchu drogowego. Dla dzieci w 
wieku przedszkolnym oraz uczniów 
klas 1-3, prowadzone są zajęcia edu-
kacyjne z zakresu bezpieczeństwa 
ruchu drogowego. Zajęcia uczą nie 
tylko przestrzegania prawidłowych 
zasad poruszania się na drogach, ale 
także uwrażliwiają na potrzeby innych 
uczestników ruchu, rozwijają umie-
jętności rozpoznawania zagrożeń i 
radzenia sobie z nimi. Stanowią też 
motywację do odpowiedzialnych i 
bezpiecznych zachowań na drogach. 

W trakcie zajęć, które łączą teorię z 
praktyką, najmłodsi poznają najważ-
niejsze zasady ruchu drogowego. 

- Drugim etapem akcji „Bez-
pieczna droga do szkoły” jest prze-
prowadzenie zajęć z uczniami na 
temat bezpieczeństwa na drodze. 
Jest to bardzo ważny element tej 
akcji, ponieważ dzięki takim zajęciom 
dzieci wiedzą, jakie są zagrożenia na 

drodze i jak ich uniknąć. Spotkanie 
ze strażnikiem miejskim jest rów-
nież nie lada atrakcją, co zachęca 
najmłodszych mieszkańców naszego 
miasta do poznawania zasad ruchu 
drogowego. Pogadanki są prowadzo-
ne również w formie zabawy, czyli 
zajęć praktycznych z miasteczkiem 
ruchu drogowego, co z kolei ułatwia 
zapamiętywanie  przekazywanych 
podczas zajęć zasad zachowania na 
drodze. Spotkania są również dobrą 

okazją do przekazania dzieciom ma-
teriałów profilaktycznych, chociażby 
w postaci odblasków – podkreśla 
Artur Lewandowski.

Akcja „Bezpieczna Droga do 
Szkoły” adresowana jest także do 
wszystkich dorosłych, w szczególno-
ści do rodziców i nauczycieli, na któ-
rych ciąży obowiązek edukacyjny, ale 
także kierowców, którzy w rejonach 

szkół powinni zachować szczególne 
środki ostrożności, bo dzieci nie 
zawsze przestrzegają zasad i przepi-
sów ruchu drogowego. Zapewnienie 
dzieciom bezpieczeństwa w drodze 
do szkoły, to nie tylko zadanie służb, 
rodziców i kadry pedagogicznej, 
to przede wszystkim  obowiązek 
wszystkich dorosłych.

Przypominajmy dzieciom przy 
każdej okazji  5 zasad bezpieczne-
go przechodzenia przez jezdnię: 

zatrzymaj się przed przejściem dla 
pieszych, spójrz w lewo, spójrz w 
prawo, spójrz w lewo. Jeśli pojazdy 
się zatrzymały, możemy bezpiecznie 
przejść na drugą stronę jezdni. 

- Rok  szkolny to zarazem okres 
wzmożonego ruch w okolicy naszych 
szkół. Apelujemy do kierowców, aby 
respektowali podstawowe zasady 
poruszania się i postoju, a świadków 

niewłaściwego zachowania zachę-
camy do zgłaszania takich przy-
padków. Straż Miejska w Ząbkach 
od 1 września prowadzi fanpage na 
Facebooku. Ma on formę informa-
cyjno-edukacyjną. Przez tę stronę 
nie są przyjmowane zgłoszenia. 
Interwencję można zgłosić osobi-
ście, telefonicznie lub przez e-maila    
strazmiejska@zabki.pl – dodaje 
Artur Lewandowski, komendant 
Straży Miejskiej w Ząbkach.

– W Ząbkach wzmożone 
kontrole okolic szkół były 
prowadzone we współpracy 
z Policją. Celem tych działań 
było również zwrócenie 
uwagi kierowcom na obowią-
zujące przepisy i zachowanie 
szczególnej ostrożności, nie 
tylko w okolicach szkół.  
Patrole podejmowały też 
interwencje w stosunku do 
osób popełniających wykro-
czenia drogowe, zapobiegały 
spożywaniu alkoholu na tere-
nach szkolnych oraz  monito-
rowały ewentualną sprzedaż 
wyrobów tytoniowych  
i alkoholu osobom nieletnim.

 
 

 
 

 

    

     


